



## Prof. Dr. Luai K. Ghabr

### Political Social Psychologist

A researcher in Historical Memories, Political Cultures, Social Movements, and Religious Structures

#### Email

luaibrhr@yahoo.com  
luaibrhrk@mu.edu.iq  
luaibrhrk@hotmail.com  
luaikhazalghabr@gmail.com

#### Mobile

(+964) 790-433-1897  
(+964) 773-367-1736

#### Research Gate

#### Google Scholar

Luai Ghabr

#### ORCID

0000-0002-2841-9933

#### Research ID

E-1417-2019

#### PO Boxes

Name: Luai Khazal Ghabr

Account: BGD 374

New York: 182-21 150th Avenue/  
Springfield Gardens/ NY/ 11413/  
718-553-8740

Frankfort: Sovereign AIC Robert Koch  
Strasse 50, Geb. H/ Mainz/ Germany/  
55129/ 06142 - 497 90 90.

London: Aramex UK, Galleymead Rd  
Colnbrook/ Slough/ Berkshire/ SL3  
0EN/ 01753-210399.

Paris: Sovereign SNS, 4 Rue de la Presse  
(par la rue grave)/ Roissy en France/  
Ile-de-France/ 95700/  
+33483530888.

Shanghai: Unit 1, Building 15, Lane 248  
Huqingping Highway Minhang  
District, Shanghai/ Shanghai/  
Shanghai 201105/ +86 4006318388.

#### Place and Date of Birth

Baghdad 9 – 11 - 1980

#### Nationality

Iraqi

#### Languages

Arabic

English

**Degrees** **BA** in **Psychology** from the Department of Psychology, College of Arts, University of Baghdad (2004), **MA** in **Social Psychology** from the Department of Psychology, College of Arts, Al-Mustansiriya University (2007), and **PHD** in **Political Social Psychology** from the Department of Psychology, College of Arts University of Baghdad (2014).

**Scientific achievements** Many of articles, studies, lectures, and participations in scientific conferences and seminars, in Iraqi and Arab academic and cultural institutions.

**Authored books:** **Iraqi National Identity** Field Study, **Historical Memory and Political Culture** Psychological Study of Collective Learned Helplessness Dynamics in Iraqi Society, **Personality and Identity** Authoritarian Personality and Iraqi National Identity, **Iraqi Prospects** Theoretical Psychological Articles and Studies, **Iraqi Studies** Academic Psychological Studies and Scales, **Psychology** Its Basic Concepts and Quantitative Methods, **Religion, Faith, Ethics** Studies in Critical Psychology of Religion, **The State, Religion, and Society in Iraq** Political Social Psychological Studies, **Death Culture** Terrorism, prejudice, Dogmatism and Fundamentalism, and **Authoritarian Personality** Illusion of Power and Power of Illusion.

**Translated books:** **Eric Fromm** The Courage to be Human (Rainer Funk), **The Psychology of Religion** An Introduction and Critical Approach (Kate M. Loewenthal and Jeremy Carrette), **Psychology of Voting** Theories, Problematics, and Dynamics (Max Visser), **Psychology of Social Justice** Dispositions, Structures, and Applications (Researchers), **Psychology of Terrorism** Theories, Problematics, and Developments (Rex A. Hudson and Randy Borum), **Root Causes of Terrorism** Myths, Preconditions, and Precipitants (Researchers), and **Handbook of Psychology of Social Heroism** Selected Essential Texts (2006-2020).

**Scientific Associations** **founding member** of Iraqi Association for Political Psychology (**IAPP**), and **member** of International Society for Political Psychology (**ISPP**), American Psychological Association (**APA**), International Society for Critical Health Psychology (**ISCHP**), and Iraqi Psychological Association (**IPA**).

**Scientific Journals** **Editor-in-chief** of Iraqi Journal of Social and Political Psychology **IJSPP** (Iraqi Association for Political Psychology), **managing editor** of Lamahat Journal for Social Sciences **LJSS** (Ministry of Culture) and a **member of the scientific committee** in Journal of Extremism and Armed Groups Issues **JEAG** (Arab Democratic Center for Economic and Political Strategic Studies).

**Instruction experiences** **many topics**, such as personality psychology, social psychology, political psychology, educational psychology, formative psychology, clinical psychology, descriptive and inferential statistics, psychological research methods, psychological tests and measures, and psychological texts in English.

**Career experiences:** **Head of the Department** of Psychological Counseling and Educational Guidance at the College of Basic Education (2014-2016), and **head and member** of many of academic scientific and administrative committees, administrative and advisory units, at Al-Muthanna University.

## البروفيسور الدكتور لؤي خزل جبر علم النفس الاجتماعي السياسي



### باحث في الذاكرات التاريخية والثقافات السياسية والحركات الاجتماعية والبنى الدينية

الشهادات **بكالوريوس** علم نفس من قسم علم النفس، كلية الآداب، جامعة بغداد (2004)،  
و**ماجستير** علم النفس الاجتماعي من قسم علم النفس، كلية الآداب، الجامعة  
المستصرية (2007)، و**دكتوراه** علم النفس الاجتماعي السياسي من قسم علم النفس،  
كلية الآداب، جامعة بغداد (2014).

المُنجزات العلمية عشرات المقالات والدراسات والمحاضرات والمشاركات في المؤتمرات  
والندوات العلمية، في المؤسسات الأكاديمية والثقافية، العراقية والعربية.  
الكتب **المؤلفة**: الهوية الوطنية العراقية: دراسة ميدانية، والذاكرة التاريخية والثقافة السياسية:  
دراسة نفسية في ديناميات العجز المتعلم الجمعي في المجتمع العراقي، والشخصية  
والهوية: الشخصية التسلطية والهوية الوطنية العراقية، ومشاهد عراقية: مقالات ودراسات  
نفسية نظرية، ودراسات عراقية: أبحاث ومقاييس نفسية تخصصية، وعلم النفس:  
مفاهيمه الأساسية ومناهجه الكمية، والدين والإيمان والأخلاق: دراسات في علم نفس  
الدين النقدي، والدولة والدين والمجتمع في العراق: دراسات نفسية اجتماعية سياسية،  
وثقافة الموت: الإرهاب والتعصب والدوغماتية والأصولية، والشخصية التسلطية: وهم  
القوة وقوة الوهم.

الكتب **المترجمة**: إريك فروم: شجاعة الإنسانية (راينر فونك)، وعلم نفس الدين: مقدمة  
تعريفية ومقاربة نقدية (كايت ليفنثال وجيرمي كارت)، وسيكولوجية الانتخابات:  
النظريات والإشكاليات والديناميات (ماكس فيسر)، وسيكولوجية العدالة الاجتماعية:  
النزعات والبنى والتطبيقات (نصوص مختارة)، وسيكولوجية الارهاب: النظريات  
والإشكاليات والتطورات (ريكس هودسون وراندي بوروم)، والأسباب الجذرية  
للإرهاب: الخرافات والممهدات والمسببات (مجموعة من الباحثين)، والمرجع في  
سيكولوجية البطولة الاجتماعية: نصوص أساسية مختارة (2006-2020).

الجمعيات العلمية **عضو مؤسس** في الجمعية العراقية لعلم النفس السياسي IAPP، و**عضو**  
الجمعية النفسية الأمريكية APA، والجمعية النفسية العراقية IPA، والجمعية الدولية  
لعلم نفس الصحة النقدي ISCHP، والجمعية الدولية لعلم النفس السياسي ISPP.

المجلات العلمية **رئيس تحرير** المجلة العراقية لعلم النفس الاجتماعي والسياسي IJSP  
(الجمعية العراقية لعلم النفس السياسي)، و**مدير تحرير** مجلة لمحات للعلوم الاجتماعية  
LSS (وزارة الثقافة)، و**عضو اللجنة العلمية** في مجلة قضايا التطرف والجماعات  
المسلحة JEAG (المركز الديمقراطي العربي للدراسات الإستراتيجية الاقتصادية  
والسياسية).

الخبرات التدريسية **دّرس مواد متنوعة**، كعلم نفس الشخصية، وعلم النفس الاجتماعي، وعلم  
النفس السياسي، وعلم النفس التربوي، وعلم النفس التكويني، وعلم النفس  
الإكلينيكي، والإحصاء الوصفي والاستدلالي، ومناهج البحث النفسي، والاختبارات  
والمقاييس النفسية، ونصوص نفسية باللغة الإنكليزية.

الخبرات الإدارية **رئيس قسم** الإرشاد النفسي والتوجيه التربوي في كلية التربية الأساسية  
(2014-2016)، و**رئيس وعضو** في عشرات اللجان العلمية والإدارية الأكاديمية  
والوحدات الإدارية والإرشادية، في جامعة المشي.

#### Email

luaibrhr@yahoo.com  
luaibrhrk@mu.edu.iq  
luaibrhrk@hotmail.com  
luaikhazalghabr@gmail.com

#### Mobile

(+964) 790-433-1897  
(+964) 773-367-1736

#### Research Gate Google Scholer

Luai Ghabr

#### ORCID

0000-0002-2841-9933

#### Research ID

E-1417-2019

#### صناديق البريد

الاسم: Luai Khazal Ghabr

الحساب: BGD 374

نيويورك: 182-21 150th Avenue/ Springfield  
Gardens/ NY/ 11413/ 718-553-  
.8740

فرانكفورت: Sovereign AIC Robert Koch  
Strasse 50, Geb. H/ Mainz/ Germany/  
.55129/ 06142 - 497 90 90

لندن: Aramex UK, Galleymead Rd  
Colnbrook/ Slough/ Berkshire/ SL3  
.0EN/ 01753-210399

باريس: Sovereign SNS, 4 Rue de la Presse  
(par la rue grave)/ Roissy en France/  
Ile-de-France/ 95700/  
.+33483530888

شنغهاي: Unit 1, Building 15, Lane 248  
Huqingping Highway Minhang  
District, Shanghai/ Shanghai/  
Shanghai 201105/ +86  
.4006318388

#### محل وتاريخ الولادة

بغداد 9 - 11 - 1980

#### الجنسية

عراقي

#### اللغات

اللغة العربية

اللغة الانكليزية